

Please scroll for English version

## Comment postuler au Département d'études cognitives (DEC) par la Sélection internationale (SI) ?

- Lire attentivement le tableau comparatif ci-dessous.
- Contacter impérativement Mme Maria Giavazzi ([maria.giavazzi@ens.fr](mailto:maria.giavazzi@ens.fr)) ou Mme Coralie Chevallier ([coralie.chevallier@ens.fr](mailto:coralie.chevallier@ens.fr)).

	SI Lettres (SIL)	SI Sciences (SIS)
<b>Niveau de français requis</b>	Niveau B1 minimum	Pas de niveau requis
<b>Choix de discipline</b>	Disciplines proposées par la SIL pour accéder au DEC : - Sciences cognitives - Linguistique (sciences du langage)	Disciplines proposées par la SIS pour accéder au DEC : - Sciences cognitives
<b>Discipline mineure</b>	Pas de discipline mineure	Choix optionnel d'une discipline mineure. Disciplines mineures proposées par la SIS: - Biologie - Chimie - Géosciences - Informatique - Mathématiques - Physique
<b>Épreuves</b>	3 deux épreuves orales (le(a) candidat(e) pourra s'exprimer en français ou en anglais).  Les modalités des épreuves seront précisées ultérieurement.	2 épreuves orales:  <ul style="list-style-type: none"> <li>• Oral dans la discipline du département de candidature (1h minimum). L'oral peut contenir une préparation écrite. Coefficient 6.</li> <li>• Entretien de culture scientifique: discipline majeure, discipline mineure (si le(a) candidat(e) a choisi cette option) et motivation. (45 à 60 min., avec éventuellement 15 min. de préparation. Coefficient 3.</li> </ul> Certains départements peuvent faire passer les épreuves orales par vidéoconférence.

## How to apply to the Department of cognitive studies (DEC) through the International selection (SI)?

- Read the comparative table below carefully
- Contact Mrs Maria Giavazzi ([maria.giavazzi@ens.fr](mailto:maria.giavazzi@ens.fr)) or Mrs Coralie Chevallier ([coralie.chevallier@ens.fr](mailto:coralie.chevallier@ens.fr))

	<b>SI Arts &amp; Humanities (SIL)</b>	<b>SI Sciences (SIS)</b>
<b>Required French language level</b>	Level B1	No requirement
<b>Academic disciplines</b>	You can join the DEC choosing among one of the following two SIL disciplines: - Cognitive science - Linguistics	You can join the DEC by choosing to major in: - Cognitive science
<b>Minor</b>	No minor	Optional choice of one Minor among the following disciplines: - Biology - Chemistry - Earth Science - Computer science - Mathematics - Physics
<b>Exams</b>	3 oral exams (the candidate may speak English or French).  The tests will be specified at a later date.	2 oral exams: <ul style="list-style-type: none"> <li>• Oral exam on your major (1h minimum – possibly with an additional written preparation) - Weight 6.</li> <li>• Oral interview about the candidate’s broader scientific knowledge: Major discipline, Minor discipline (if chosen), and motivation (45 min. to 1 hour, including 15 min. of preparation) - Weight 3.</li> </ul> <p>Exam questions will be provided both in French and in English. The candidate may choose to answer in French or in English.</p> <p>Some departments might propose oral exams by videoconference.</p>